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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Obrony Narodowej (nr 1)
17 listopada 2015 r.
Komisja Obrony Narodowej, obradująca pod przewodnictwem wicemarszałka 
Sejmu Joachima Brudzińskiego, dokonała:

– wyboru prezydium Komisji.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Ewa Tempska-Jaczyńska – wicedyrektor 
Biura Komisji Sejmowych, Michał Madaj oraz Kamil Strzępek – z sekretariatu Komisji w Biurze 
Komisji Sejmowych.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Dzień dobry. Witam państwa bardzo serdecznie. Otwieram, zwołane przez Marszałka 
Sejmu, na podstawie art. 20 ust. 2 regulaminu Sejmu, pierwsze posiedzenie Komisji 
Obrony Narodowej. Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje wybór prezydium 
Komisji – przewodniczącego oraz zastępców przewodniczącego.
Zgodnie z art. 163a regulaminu Sejmu, uchwały komisji zapadają większością gło-

sów w obecności co najmniej jednej trzeciej liczby członków komisji. Na podstawie listy 
obecności  członków Komisji  stwierdzam  kworum.  Przypominam  także,  że komisja, 
na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu, powołuje  i odwołuje członków prezy-
dium w głosowaniu jawnym, większością głosów. Głosowanie jawne odbywa się przez 
podniesienie ręki i obliczenie głosów przez sekretarzy komisji. Głosowanie prowadzimy 
według zasady: kto jest za, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu. Wybór zostanie 
dokonany, jeżeli kandydat na daną funkcję uzyskał zwykłą większość głosów, to znaczy, 
więcej głosów za niż przeciw. Głosy wstrzymujące się niebrane są pod uwagę. Przystę-
pując do wyboru przewodniczącego Komisji zwracam uwagę, że w przypadku zgłoszenia 
większej liczby kandydatów uzyskanie przez pierwszego w kolejności kandydata zwy-
kłej większości głosów spowoduje jego wybór na przewodniczącego Komisji. Głosowanie 
na pozostałe kandydatury stanie się bezprzedmiotowe.
Czy powyższe zasady głosowania i wynikające z nich konsekwencje są dla wszystkich 

posłów jasne? Nikt z posłów wątpliwości nie zgłasza.
Proszę państwa, jeszcze dopowiem – taka była prośba Konwentu Seniorów, żeby poin-

formować państwa, panie i panów posłów, parlamentarzystów – że posiedzenia Komisji 
są transmitowane online i rejestrowane do ewentualnego odtworzenia. Proszę o zgłasza-
nie kandydatur. Proszę, pan poseł Andzel.

Poseł Waldemar Andzel (PiS):
Panie marszałku, Wysoka Komisjo,  chciałbym  zgłosić  na funkcję  przewodniczącego 
Komisji Obrony Narodowej pana posła Michała Jacha, znanego już tym posłom, któ-
rzy pracowali w Komisji Obrony Narodowej. Chciałbym tylko krótko powiedzieć, że pan 
poseł Michał Jach jest posłem piątej, siódmej i ósmej kadencji. Ukończył, między innymi, 
Wojskową Akademię Techniczną. Jest oficerem Wojska Polskiego w stanie spoczynku. 
W siódmej kadencji Sejmu prowadził zespół do spraw Wojska Polskiego. Myślę więc, 
że jest gwarantem dobrego prowadzenia Komisji Obrony Narodowej Sejmu Rzeczypo-
spolitej Polskiej. Dziękuję bardzo.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Czy pan poseł wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Michał Jach (PiS):
Tak, wyrażam zgodę.
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Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Więcej zgłoszeń nie widzę. W takim razie, zgłoszona została tylko jedna kandydatura 
na funkcję przewodniczącego Komisji. Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za wyborem na funkcję przewodniczącego Komisji Obrony Narodowej pana 

posła Michała Jacha? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?
Stwierdzam, że przewodniczącym Komisji został wybrany pan poseł Michał Jach, 

przy 20 głosach za, braku głosów przeciwnych oraz braku głosów wstrzymujących się. 
Serdecznie gratuluję panu przewodniczącemu, i bardzo proszę pana przewodniczącego 
o zajęcie miejsca za stołem prezydialnym.
Przystępujemy obecnie do wyboru zastępców przewodniczącego Komisji. Informuję, 

że Konwent Seniorów ustalił liczbę zastępców przewodniczącego w zależności od wiel-
kości komisji. W komisji średniej liczba zastępców powinna wynosić do czterech osób. 
Ponieważ Komisję Obrony Narodowej uznano za średnią, powinna ona wybrać czterech 
zastępców.
Czy jest sprzeciw w tej sprawie? Nie słyszę sprzeciwu. Przystępujemy do zgłaszania 

kandydatur. Bardzo proszę, pan premier Siemoniak.

Poseł Tomasz Siemoniak (PO):
Panie marszałku, panie przewodniczący, w imieniu Klubu Parlamentarnego Platforma 
Obywatelska chciałbym zgłosić pana posła Czesława Mroczka na funkcję zastępcy prze-
wodniczącego Komisji. To wieloletni poseł Komisji Obrony Narodowej. W latach 2011-
2015 sekretarz stanu w Ministerstwie Obrony Narodowej. Dziękuję.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Bardzo dziękuję. Pan przewodniczący Michał Jach.

Poseł Michał Jach (PiS):
Dziękuję, panie marszałku. Na funkcję zastępcy przewodniczącego Komisji proponuję 
pana posła Waldemara Andzela. Jest to poseł, który już czwartą kadencję jest członkiem 
sejmowej Komisji Obrony Narodowej. Ma dużą wiedzę dotyczącą resortu i spraw bez-
pieczeństwa wewnętrznego. Jestem przekonany, że pan Waldemar Andzel jest dobrym 
kandydatem na tę funkcję.
Chcę też zgłosić drugą kandydaturę, pana posła Wojciecha Skurkiewicza. Pan Woj-

ciech  Skurkiewicz  w poprzedniej  kadencji  był  przewodniczącym  senackiej  Komisji 
Obrony Narodowej, tak więc sprawy obrony narodowej, sił zbrojnych i Ministerstwa 
Obrony Narodowej są mu dobrze znane. Jestem przekonany, że to również jest dobra 
kandydatura. Dziękuję.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Dziękuję uprzejmie. Wysoka Komisjo, zanim poproszę o kolejne zgłoszenia, proszę też 
o wybaczenie – to pewne niedopatrzenie. Chciałbym zapytać, czy pan poseł Czesław Mro-
czek wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Czesław Mroczek (PO):
Tak, wyrażam.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
W takim razie, czy pan poseł Andzel również wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Waldemar Andzel (PiS):
Tak, wyrażam.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Czy pan poseł Wojciech Skurkiewicz wyraża zgodę na kandydowanie? 

Poseł Wojciech Skurkiewicz (PiS):
Tak, wyrażam.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Bardzo dziękuję. Bardzo proszę.



i.p.                5

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji obrony narodowej (nr 1)

Poseł Paweł Szramka (Kukiz15):
Panie marszałku, panie przewodniczący, szanowni państwo, w imieniu Klubu Posel-
skiego Kukiz15  chciałbym  zgłosić  kandydaturę  pana Marka  Jakubiaka. Pan Marek 
Jakubiak jest specjalistą do spraw lotnictwa z piętnastoletnim doświadczeniem w służ-
bie wojskowej.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Bardzo dziękuję. Czy pan poseł Jakubiak wyraża zgodę?

Poseł Marek Jakubiak (Kukiz15):
Tak, wyrażam.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Dziękuję uprzejmie. Mamy cztery kandydatury. Zostali zgłoszeni: pan poseł Waldemar 
Andzel, który wyraził zgodę, pan poseł Marek Jakubiak, który również wyraził zgodę 
na kandydowanie, pan poseł Czesław Mroczek oraz pan poseł Wojciech Skurkiewicz. 
Więcej zgłoszeń nie widzę.
W takim razie, w związku ze zgłoszeniem ustalonej  liczby kandydatów na funkcję 

zastępcy przewodniczącego, proponuję dokonanie ich wyboru w głosowaniu łącznym. 
Czy jest sprzeciw? Nie słyszę sprzeciwu.
Wobec tego, kto jest za wyborem zgłoszonych kandydatów na funkcje zastępców prze-

wodniczącego Komisji. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?
Szanowni państwo, informuję, że przy 18 głosach za, braku głosów przeciw i wstrzy-

mujących się, wiceprzewodniczącymi Komisji Obrony Narodowej zostali wybrani: pan 
poseł Waldemar Andzel, pan poseł Marek Jakubiak, pan poseł Czesław Mroczek oraz 
pan poseł Wojciech Skurkiewicz. Gratuluję panom wyboru. W związku z powyższym, 
szanowni państwo, Wysoka Komisjo, zamykam posiedzenie. Wszystkim państwu życzę 
owocnej pracy...

Poseł Michał Jach (PiS):
Panie marszałku, czy można jedno zdanie?

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Bardzo proszę, panie przewodniczący.

Poseł Michał Jach (PiS):
Szanowni państwo, pozwolę sobie w imieniu swoim, i kolegów, którzy wchodzą do pre-
zydium, podziękować za zaufanie. Bardzo się cieszę, że jest taki skład Komisji. Wydaje 
mi się, że będzie się nam bardzo dobrze współpracować, a ta Komisja jest szczególna. 
Sądzę,  że wspólnie  zrobimy  dużo  dobrego  w nadchodzącej  kadencji.  Dziękujemy  – 
w imieniu całej piątki – wszystkim serdecznie.


